

NU-AFA-63

1-5-13



NAIROBI-KENYA: Celebrating the Feast of St. Louis Marie de Montfort

What a wonderful day it was, celebrating the feast of our founder St. Louis-Marie de Montfort here at the scholasticate community in Nairobi!

The three Montfortian Families gathered for the celebration: Fr Ernest Akhonya, Fr Fred Scragg, Deacon Jacob Otieno and all the scholastic brothers, together with some representatives of the Brothers of St. Gabriel and of the Daughters of Wisdom. Some lay associates and many invited guests joined the community for the occasion.

The Eucharist was presided over by His Lordship bishop David Kamau, auxiliary bishop of the diocese of Nairobi.

In his homily the Bishop said that when he was young he did not know about the Montfort Missionaries, but he knew about Louis-Marie de Montfort, through the Legion of Mary. “When we were small boys - the Bishop said - we knew Louis de Montfort and we used to say, ‘Louis-Maria, pray for us’”. Commenting on the bible readings, Bishop Kamau pointed out that we have to look at Louis-Marie de Montfort as gift to us, because he, like the disciples, did not just stay and keep looking at Jesus who had been taken up (Acts 1: 11), he went out and preached. “Montfort – the Bishop added -succeeded because our Lady was with him”.

Bishop Kamau emphasized the power of Mary in our life and he invited the assembly to keep the charism of Montfort alive. On the same note he said that it is a gift that the Montfort Missionaries are present in the Diocese of Nairobi.

-Bro. Pemphe P. Kalanga

Nairobi-Kenya : Célébration de la fête de saint Louis-Marie de Montfort

Quelle belle journée, ce fut pour célébrer la fête de notre fondateur, saint Louis-Marie de Montfort, à la communauté du scolasticat de Nairobi!

Les trois familles montfortaines étaient réunies pour la célébration: le père Ernest Akhonya, le père Fred Scragg, Deacon Jacob Otieno et tous les frères scolastiques, avec quelques représentants des Frères de Saint-Gabriel et des Filles de la Sagesse. Certains laïcs associés et de nombreux invités ont rejoint la communauté pour l'occasion.

L'Eucharistie a été présidée par Monseigneur David Kamau, évêque auxiliaire du diocèse de Nairobi.

Dans son homélie, l'évêque a dit que lorsqu'il était jeune, il ne connaissait pas les Montfortains, mais qu'il avait connu St Louis-Marie de Montfort par la Légion de Marie. «Quand nous étions petits garçons - a déclaré l'évêque - nous connaissions Louis Marie de Montfort et nous avons l'habitude de dire:« Louis-Marie, priez pour nous ". Commentant les lectures de la Bible, Mgr Kamau a souligné que nous devons prendre Louis-Marie de Montfort comme un cadeau pour nous, parce que lui, comme les disciples, n'a pas cherché à retenir Jésus lors de son départ (Actes 1 : 11), mais il est sorti et a prêché. « Montfort – ajoute l'évêque - a réussi parce que Notre Dame était avec lui ».

Mgr Kamau a souligné la puissance de Marie dans notre vie et il a invité l'assemblée à garder vivant le charisme de Montfort. Sur la même note, il dit que c'est un cadeau que les Montfortains soient présents dans le diocèse de Nairobi.

-Frère Pempe P. Kalanga